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§ 18  

Samråd om förslag till Hagsätraskogens naturreservat – 
svar till stadsbyggnadskontoret 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar till stadsbyggnadskontoret på samrådet om 

naturreservat i Hagsätraskogen 

 
 
 
Ärendet 
Samrådsförslag till Hagsätraskogens naturreservat har översänts till 

nämnden för yttrande.  

 

Förvaltningen är positiv till att ett naturreservat upprättas för 

Hagsätraskogen men vill försäkra sig om att reservatsbildningen inte 

hindrar möjligheterna att vid behov utöka förskolegården för 

förskolan på Stjärnsundsgatan 12. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 24 april 2018 

Dnr 242-2018-1.5.3. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkande 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamoten Fotios Stathis m.fl. 

(MP) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Ledamoten Lars Sterneby (V) yrkade bifall till eget förslag till beslut. 

Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M) yrkade bifall till eget 

förslag till beslut. 
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Särskilt uttalande 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamoten Fotios Stathis m.fl. 

(MP)   

”Samråd om Hagsätraskogen naturreservat - svar till 

stadsbyggnadsnämnden och exploateringsnämnden 

 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Feministisk initiativ i 

stadsdelsnämnden EÅV, ställer sig bakom stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande för samrådet och därutöver vill komplettera med 

följande särskilda uttalande om hur vi ser på förslaget och vilka frågor 

vi kommer bevaka i det kommande. 

 

Vi är stolta över att vårt stadsdelsområde kommer att få tre nya 

naturreservat inrättade. Naturreservat inrättas för att bevara och 

överlämna värdefulla naturmiljöer till kommande generationer. Unikt 

för dessa reservat är dessutom att de gynnar särskilt utsatta områden, 

som Rågsved och Hagsätra och ger möjlighet till rekreation för de 

innevånare som inte har tillgång till villatomter att vistas på eller har 

inte tillgång till privatbil för att kunna ta sig till rekreationsområden 

och naturskog. Det är bra att stadsdelsförvaltningen betonar 

barnperspektivet och tillgänglighetsanpassningen för det blivande 

reservatet. Förvaltningen visar dessutom att man har höga ambitioner i 

att finplanera och sköta dessa nya områden som stadsdelen kommer 

att få ansvar för 

 

Tyvärr framgår det inte att hänsyn har tagits till rödlistade arter och 

nyckelbiotoper vad gäller gränsdragningen. Vi tycker det är viktigt att 

exploateringskontoret tillser att det görs en inventering av skogen, 

lämpligen av en extern part gällande dess naturvärden och därefter 

anpassa framtida exploatering av de områden som hamnar utanför det 

föreslagna reservatet. Att en sådan har gjorts avser vi att bevaka i 

kommande ärenden om byggnation utanför naturreservatet.  

 

En annan viktig ekologisk aspekt är att det inte finns någon 

förbindelse mellan Hagsätraskogen och det redan inrättade 

Älvsjöreservatet. Det är helt avspärrat och isolerat p.g.a. tågbanan. De 

centrala förvaltningarna bör tillsammans diskutera hur en sådan 

ekodukt kan finansieras, så att arter ska kunna röra sig mellan de båda 

reservaten och därmed säkra spridningsvägar som är så viktigt för alla 

reservat. Vi kommer att följa upp på detta med våra representanter 

inför kommunfullmäktiges beslut om inrättande av naturreservatet ,så 

att frågan inte glöms bort.  
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Reservation 
Ledamoten Lars Sterneby (V) reserverade sig mot beslutet till förmån 

för det egna förslaget; 

”att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag. 

 att hela Hagsätraskogen blir naturreservat. 

 att utreda förekomst av nyckelbiotoper i skogen på initiativ från till 

exempel Miljönämnden. 

 

Hagsätraskogen är en tätortsnära skog på 35 hektar (ha). Skogen har 

höga biologiska och sociala värden. Därtill är den en kolsänka. 

 

Bibehållen skog bättre än förminskad 
Nu finns förslag att reducera skogen med 8 - 9 ha. Detta är en ansenlig 

förlust, som leder till försämrad ekologisk kvalité på den resterande 

om nedsågningen blir genomförd. Idag finns 16 rödlistade arter i 

Hagsätraskogen. En koncentration i nivå med Rågsveds friområde sett 

till förhållandet i storlek. Med stor sannolikhet finns nyckelbiotoper 

även i Hagsätraskogen. En utredning om eventuella nyckelbiotoper 

behöver bli utförd. 

 

Närhet till skog 
Tätortsnära skog tillmäts numera stora sociala värden, som behöver 

beaktas vid till exempel byggnation. Risken är stort för att många, 

som idag besöker Hagsätraskogen, avstår från besöket om avståndet 

växer. Främst uteblir barn och äldre, visar utredning. 

 

Träd är reningsverk 
Växtligheten tar upp cirka 30 procent av utsläppen av koldioxid 

(CO2). Speciellt duktiga är träd, som ger tillbaka syret (O2) samt 

behåller kolet (C). Detta innebär att träden renar vår luft. För klimatet 

gör skog stor nytta i och med att den då reducerar CO2. Istället för att 

såga ner träd behöver vi i tätortsnära skog, dels behålla alla våra träd 

samt kraftigt utöka nyplantering. 

 
Med 1,8 procent ökade EU sina utsläpp av växthusgaser under 2017. 

Sverige bidrog till ökningen. ” 
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Reservation 
Ledamoten Urban Rybrink (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 

det egna förslaget; 

”Att som svar på remissen anföra följande: 

Liberalerna har varit, och är fortfarande, positiva till naturreservatet i den 

västra delen av Älvsjöskogen - ett projekt som initierats av Alliansen. I 

och med reservatet säkrade vi såväl värdefulla grönytor i staden som 

tusentals framtida välbehövliga bostäder i Älvsjö. 

 

Det är dock oroväckande att den rödgrönrosa majoriteten fortsätter att 

verka för att göra naturreservat även av den östra delen. Ett sådant beslut 

skulle vara mycket olyckligt, eftersom att det skulle hota förlängningen av 

tunnelbanan från Hagsätra till Älvsjö. Likaså finns planer längre fram att 

bygga ut stambanan med ytterligare spår, vilket också är en 

osäkerhetsfaktor att väga in. Inrättas ett naturreservat är det väldigt 

mycket svårare att ändra beslutet. Det är inget som egentligen hindrar att 

låta Hagsätraskogen till stora delar bestå utan att inrätta ett naturreservat, 

exempelvis genom att fortsätta definiera skogen som parkmark.  

 

Vi vill se möjligheter för fler bostäder i området. Delar av 

Hagsätraskogen behöver reserveras för framtida intäkter från 

markförsäljningar och därmed för stadsdelens utveckling. Det går inte att 

försvara en tunnelbanesträckning utan den intäkten, speciellt om den i 

enlighet med delar av underlaget nu kan behöva läggas helt under jord. 

 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Jonas Nilsson,  

Erika Wing, Kristiina Katajikko, tjänstgörande ersättaren Björn Wredberg 

alla (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget; 

”Att motverka bildande av ett naturreservat i Hagsätraskogen 

Att verka för en utveckling av Hagsätraskogens rekreationsvärden och 

biologiska mångfald 

Stockholm är en växande storstad. I en fungerande växande storstad är det 

många intressen som måste tillgodoses. Bostäder, infrastruktur och 

grönområden är alla viktiga och måste samsas om utrymmet i vår stad.  

 

Hur Stockholm i framtiden utvecklas och var det största behovet av 

grönområden kommer finnas är omöjligt att fastställa idag. Därför är det 

viktigt att staden även i fortsättningen har rådighet över marken i staden. 
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Att göra hela Hagsätraskogen till ett naturreservat kommer i stor 

utsträckning påverka utrymmet för framtida bostäder och infrastruktur.  

 

Det är extra oroväckande att den rödgrönrosa majoriteten fortsätter att 

verka för att göra naturreservat även av den östra delen. Ett sådant beslut 

skulle vara mycket olyckligt, eftersom att det skulle hota förlängningen av 

tunnelbanan från Hagsätra till Älvsjö. Likaså finns planer längre fram att 

bygga ut stambanan med ytterligare spår, vilket också är en 

osäkerhetsfaktor att väga in. Inrättas ett naturreservat är det väldigt 

mycket svårare att ändra beslutet. Det är inget som egentligen hindrar att 

låta Hagsätraskogen till stora delar bestå utan att inrätta ett naturreservat, 

exempelvis genom att fortsätta definiera skogen som parkmark.  

 

Vi vill se möjligheter för fler bostäder i området. Delar av 

Hagsätraskogen behöver reserveras för framtida intäkter från 

markförsäljningar och därmed för stadsdelens utveckling. Det går inte att 

försvara en tunnelbanesträckning utan den intäkten, speciellt om den i 

enlighet med delar av underlaget nu kan behöva läggas helt under jord. 

 

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) instämde i det särskilda uttalandet från 

(S), (MP) 

Ersättaren Claes Karlsson (KD) instämde i förslag till beslut samt 

reservation från (M) 

 

 

 

 


